
آذرپندار، دبیر    دومین نشست مهدی 
چهلمین جشنواره فیلم کوتاه تهران صبح ۲۳ 
مهرماه در پردیس ملت برگزار شد. در ابتدای این 
نشست آذرپندار گفت: پیش از هر چیزی مایلم 
مراتب تأسف عمیق خودم را از بابت اتفاقی که 
برای آقای مهرجویی افتاد، اعلام کنم. می دانم 
شرایط مناسبی نیست و همه ما دل و دماغ 
مناسبی نداریم تا درباره موضوع دیگری صحبت 
کنیم. امیدوارم در اسرع وقت به این ماجرا 
رسیدگی شود و عاملان به مجازات برسند. روح 
هر ۲ نفر شاد باشد، یادشان گرامی باد. آذرپندار 
درباره حضور آثاری از عوامل انجمن سینمای 
جوان در جشنواره بیان داشت: مطالبه ای در 
انجمن وجود دارد که اگر کسی را از بدنه انجمن 
انتخاب می کنیم آنها مرتبط با فیلمسازی باشند 
که این موضوع از قدیم الایام وجود داشته است. 
اینکه بدنه انجمن در بسیاری از بخش ها حوزه 
فیلمسازی را آموختند برای ما مایه مباهات 
است. اگر سازمان شما بدنه ای دارد که همه 
دانش آموخته و متخصص هستند پس باید چه 
کنیم؟ باید مانع فیلمسازی آنها شویم؟ ضمن 
اینکه بین جشنواره و انجمن یک مرزبندی 
وجود دارد. من سالی به انجمن آمدم که هیات 
انتخاب حذف شده بود و می توانستم آن مسیر 
را ادامه بدهم اما ما هیات انتخاب را احیا کردیم 
ضمن اینکه افرادی در هیات انتخاب هستند 
که می توانید تماس بگیرید و بپرسید آیا به 
آنها سفارشی شده است. وی یادآور شد: در 
برخی دوره ها معاون تولید انجمن فیلم داشته 

است. از سوی دیگر من این موضوع را با هیات 
انتخاب مطرح کردم و آنها به من گفتند چنین 
چیزی سابقه داشته است. یا ما باید این موضوع 
را بپذیریم یا از افراد غیرمرتبط در بدنه انجمن 
استفاده کنیم و یا اگر فیلم ساختند به جشنواره 
فیلم ارسال کنند. ضمن اینکه تعداد افرادی که 
از انجمن فیلم ساختند بیشتر بوده اما انتخاب 
نشده اند. متخصصان حق فیلمسازی و حق 
شرکت در رقابت را دارند. وی متذکر شد: ما سعی 
کردیم تفکیکی بین انجمن و جشنواره فیلم کوتاه 
تهران داشته باشیم. جشنواره هویتی مستقل از 
انجمن دارد ضمن اینکه انجمن خودش یکی از 
تولیدکنندگان بزرگ فیلم است. خوشحالیم که 
امسال حتی یک فیلم در بخش داستانی نیست 
که به دلیل ممیزی حذف شده باشد و همان 
لیست هیات انتخاب به بخش داستانی راه پیدا 
کرد. آذرپندار درباره آرای مردمی مطرح کرد: 
اینکه در کنار انجمن ظرفیتی صنفی به نام کانون 
دانش آموختگان وجود دارد برای ما مهم است. 
آرای مردمی به دلیل اینکه شائبه برانگیز است 
باید توسط یک صنف برگزار شود، مجادلات 
این بخش قابل مقایسه با جشنواره فیلم فجر 
نیست چون در جشنواره فیلم فجر بخشی به نام 
اکران مردمی وجود دارد، مجموع مسائل ما هم 
با مجموع مسائل فیلم فجر یکی نیست. ما سعی 
کردیم بخش آرای مردمی را داشته باشیم چون 
دوست نداریم جای این جایزه خالی باشد. وی 
درباره مدارک دوره ورکشاپی توضیح داد: مدارک 
انجمن معتبر است و با وجود این همه آموزشگاه 

همچنان نسبت به مدارک انجمن اقبال جدی 
وجود دارد. حتی سال گذشته تلاش های صنفی 
شد تا آلترناتیوهایی در بحث آموزش پدیدار شود، 
البته انجمن یک نهاد استخوان دار است . در بخش 
فیلم اولی ها مدرک تحصیلی همیشه مهم بوده 
است از این جهت توافقی با سازمان سینمایی و 
بنیاد فارابی شد تا مدرک انجمن هم نمره برابر با 

مدرک فوق لیسانس سینما را داشته باشد.
  هزینه جشنواره ۱۰ میلیارد تومان 

 آذرپندار درباره هزینه جشنواره هم گفت: در 
برنامه سازمان سینمایی ۱۰ میلیارد تومان برای 
جشنواره در نظر گرفته شده است که با توجه به 
مهمانان خارجی و مهمانان داخلی، تبلیغات 
و… این هزینه معقول است ما از کمک های 
شهرداری، خانه کتاب و… استفاده می کنیم اما 
عمده هزینه همان است که سازمان سینمایی 
در نظر گرفته است. مدیرعامل انجمن سینمای 
جوانان درباره حمایت از سینمای مقاومت اظهار 
کرد: ترکیه چهار فیلم، عراق یک فیلم، افغانستان 
یک فیلم و… در این باره در جشنواره فیلم دارند. 
حضور فیلم های مقاومت به میزان آثار ارسالی 
بستگی دارد. مثلا از مجموع کشورهای عربی 
فیلم های قابل ملاحظه ای ارسال نمی شود 
با اینکه ما امسال از فلسطین ۶ فیلم داشتیم 
اما باید دید چه تعداد از آن به جریان مقاومت 
مربوط است؟ من هم می دانم کم کاری وجود 
دارد اما این به معنای آن نیست که درها را باز 
کنیم تا فیلم هایی که کیفیت خوبی در این 
حوزه ندارند صرفا به دلیل مقاومتی بودنشان 
به جشنواره راه پیدا کنند. ما هیچ تخفیفی 
ندادیم که چون برخی آثار از عراق یا افغانستان 
هستند به جشنواره راه پیدا کنند چون کیفیت 
برای ما مهم است. پس اولا ما فیلم هایی از آنچه 
به ما رسیده بود، داریم. ثانیا همه فیلم هایی 
بخش مقاومت مربوط به کشورهای این چنینی 
نیستند مثلا ما فیلم هایی از اروپا هم در این 
زمینه داریم. وی درباره بلیت فروشی آثار تصریح 
کرد: ما امسال بلیت فروشی از طریق سایت 
آیتیکت داریم. تخفیفاتی هم برای دانشجویان 
و علاقه مندان گذاشته ایم. قیمت هر باکس هم 
۳۰ هزار تومان است که البته مشمول تخفیف 

می شود.
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a r m a n m e l i . i r
تـــــر تئا

 مازیار لرستانی
 در خانه نمایش »دا«

ضرورت توجه  به تئاتر شهروندی
 کارگردان نمایش »تئاتر مجسمه« که در 
جشنواره تئاتر خیابانی »شهروند« لاهیجان 
حضور داشت از بایدها و نبایدهای برگزاری 
رویدادهای نمایشی مرتبط با نمایش های 
خیابانی در تهران و شهرهای دیگر سخن 
گفت. میلاد حسین زاده گفت: وقتی صحبت 
از جشنواره تئاتر »شهروند« می شود ناخودآگاه 
یاد آگوستوبوآل می افتیم که زمانی عضو 
مجلس شورای برزیل بود. هنرمندی که 
دیدیم چگونه برای دموکراتیزه کردن قوانین 
شهروندی از شیوه های تئاتر بیرونی استفاده 
کرد. وی افزود: بوآل در سطح بین الملل از 
این شیوه بسیار استفاده می کند، کمااینکه 
اکنون در بسیاری از کشورها »تئاتر شورایی« 
یکی از گونه های تئاتر بیرون از صحنه است 
که در بخش آموزش، قانون گذاری، بهداشت 
و درمان، تقویت اجتماعی و مدیریت از این 
شیوه نمایشی بهره مند می شوند. حسین زاده 
افزود: خوشبخانه شهرداری و اداره فرهنگ و 
ارشاد اسلامی لاهیجان با همراهی هنرمندان 
لاهیجانی با توجه به فراخوان جشنواره سعی 
بر استفاده بهینه از این گونه نمایشی که به آن 
اشاره کردم، داشتند. هر چند شاید شیوه های 
اجرایی متفاوت باشد اما می توان گفت ادامه 
همان روندی است که توضیح دادم. بنابراین 
جشنواره تئاتر »شهروند« را می توان نقطه 
عطفی برای مدیران شهری ایران تلقی کرد که 
باید به عنوان یک الگوی مدیریتی در سطوح 
فرهنگی مورد بهره برداری قرار گیرد. وی در 
بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره 
به مشکلات پیش روی اهالی تئاتر خیابانی 
اظهار کرد: مشکلات بزرگی سر راه هنرمندان 
تئاتر خیابانی وجود دارد، اما هنرمندان 
همچنان برای اجرا و شرکت در جشنواره ها 
مشتاقانه به راه خود ادامه می دهند. بدون 
تردید هم جشنواره بدون ایراد وجود ندارد اما 
می توان گفت جشنواره هایی از قبیل مریوان 
و »شهروند« لاهیجان که به صورت تخصصی 
تئاتر خیابانی را دنبال می کنند راه خود را 
یاد گرفته اند و تلاش می کنند هر سال بهتر از 
سال گذشته عمل کنند. لازم است تا به واسطه 
حمایت های ویژه اداره کل هنرهای نمایشی 
شاهد اتفاقات موثرتری در این زمینه باشیم. 
دوازدهمین جشنواره تئاتر خیابانی »شهروند« 
نوزدهم تا بیست ودوم مهر سال ۱۴۰۲ توسط 
اداره کل هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان گیلان، شهرداری لاهیجان، 
انجمن هنرهای نمایشی ایران و مجموعه های 

دیگر در شهر لاهیجان برگزار شد.

  نظرسنجی خبرگزاری کیودو نشان می دهد میزان حمایت 
و محبوبیت از کابینه دولت فومیو کیشیدا، نخست وزیر ژاپن 
در این کشور به ۳۲.۳ درصد رسیده که کمترین میزان از زمان 
انتصاب وی به این سمت در اکتبر ۲۰۲۱ است. به گزارش 
کیودو، در نظرسنجی پیشین که در ماه سپتامبر انجام شد، 
میزان محبوبیت کابینه کیشیدا ۳۹.۸ درصد گزارش شده بود 
اما این نظرسنجی در مقایسه با نظرسنجی ماه های نوامبر و 
دسامبر ۲۰۲۲ که ۳۳.۱ درصد بود، به ۳۲.۳ درصد کاهش 
یافته است. این رقم پایین ترین میزان محبوبیت نخست وزیر 
ژاپن و کابینه وی در بین مردم این کشور از اکتبر ۲۰۲۱ و 

انتصاب به این سمت است. از سوی دیگر، براساس نظرسنجی 
تلفنی سراسری دو روزه کیودو، میزان نارضایتی مردم ژاپن از 
دولت با افزایش بی سابقه ای از ۳۹.۷ درصد در ماه سپتامبر، به 
۵۲.۵ درصد رسیده است. نظرسنجی کیودو همچنین نشان 
داد ۵۸.۶ درصد پاسخ دهندگان که در انتظار دریافت بسته 
کمک های اقتصادی آینده هستند که قرار است تا پایان این 
ماه برای کاهش مشکلات مردم در برابر افزایش قیمت هر روزه 
کالاها پرداخت شود، این اقدام را بی تاثیر و ناکارآمد می دانند. 
به علاوه در این نظرسنجی آمده است ۶۱.۱ درصد ژاپنی ها 
معتقدند حزب لیبرال دموکرات کیشیدا هنوز با گروه های 

مذهبی مناقشه برانگیز از جمله اتحاد کلیسا که به طور رسمی 
فدراسیون خانواده برای صلح و یکپارچگی جهان نامیده 
می شود، ارتباط دارد. دولت ژاپن پیش تر درخواستی را 
برای انحلال این کلیسا در دادگاه در قالب یک پرونده مطرح 
کرده بود. باوجود این نظرسنجی کیودو، ۷۴.۶ درصد از 
شرکت کنندگان تصمیم دولت برای رهاسازی پساب رآکتور 
اتمی فوکوشیما در آب های اقیانوس را مناسب و درست و 
تنها ۲۰.۸ درصد آن را نامناسب ارزیابی کردند. درحال حاضر 
دور دوم تخلیه پساب های فوکوشیما از اوایل اکتبر باوجود 

نگرانی های ماهیگیران آغاز شده است.

  رئیس جمهوری آذربایجان با حضور در مرکز منطقه 
قره باغ کوهستانی، پرچم این کشور را در این منطقه بالا 
برد. دفتر رئیس جمهوری آذربایجان اعلام کرد: »الهام 
علی اف، رئیس جمهوری آذربایجان پرچم ملی کشورمان 
را در شهر »خانکندی« بالا برد. خانکندی که ارمنی ها 
آن را »استپانکرت« می نامیدند، مرکز منطقه قره باغ 
کوهستانی است که در پی حمله اخیر نیروهای جمهوری 
آذربایجان و شکست خوردن نیروهای ارمنی تبار این 

منطقه، دوباره تحت کنترل جمهوری آذربایجان در 
آمد و حدود ۱۰۰ هزار تن از ۱۲۰ هزار ساکن ارمنی تبار 
آن به ارمنستان گریختند. باکو در ۱۹ سپتامبر از آغاز 
عملیات »ضدتروریستی« در قره باغ خبر داد و مدعی 
شد که ارمنستان در حال تقویت نظامی در این منطقه 
است و عملیات »خرابکارانه« علیه نیروهای جمهوری 
آذربایجان انجام داده است. ایروان این اتهامات را رد کرد و 
مدعی شد که باکو قصد پاکسازی ارامنه از قره باغ را داشته 

است. در نهایت وزارت دفاع روسیه در بیانیه ای اعلام کرد 
که با میانجی گری فرماندهی نیروهای حافظ صلح روسیه، 
توافقی میان طرف آذربایجانی و نمایندگان قره باغ مبنی 
بر توقف کامل درگیری ها حاصل شد. به گفته آنها، اجرای 
این توافق ها با هماهنگی فرماندهی نیروهای حافظ صلح 
روسیه انجام خواهد شد. چند روز بعد هم استقلال طلبان 
قره باغ تمامی اظهارات پیشین مبنی بر اعلام استقلال از 

جمهوری آذربایجان را پس گرفتند.

»علی اف« پرچم جمهوری آذربایجان را در »قره باغ« بالا برد

کاهش محبوبیت کابینه دولت ژاپن به رکورد ۳۲ درصدی رسید

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 جنجال پارتی بازی 
»بایدن« برای پسرش

 افکارعمومی آمریکا بر این باور است که جو بایدن در 
جریان فعالیت های تجاری پسرش، به صورت غیرقانونی و 
غیراخلاقی رفتار کرده است. نتایج جدیدترین نظرسنجی  
در آمریکا نشان می دهد که اکثر مردم این کشور معتقدند 
»جو بایدن« رئیس جمهور آمریکا در نحوه برخورد و 
مدیریت معاملات تجاری هانتر بایدن، به صورت غیراخلاقی 
و غیرقانونی عمل کرده است. از میان افرادی که بایدن 
را مقصر دانسته و با اقدامات وی در برابر فعالیت های 
هانتر بایدن مخالف هستند، ۸ درصد عنوان کرده اند، 
فعالیت های رئیس جمهور در برابر اقدامات تجاری پسرش 
غیرقانونی بوده در حالی که ۳۲ درصد گفته اند او کاملا 
غیراخلاقی رفتار کرده است. مخالفت ها با بایدن از سوی 
جمهوری خواهان بسیار بیشتر بوده است طوری که ۹۶ 
درصد از آنها معتقدند، بایدن کار اشتباهی انجام داده 
است در حالی که ۶۵ درصد دیگر پاسخ داده اند، کار بایدن 
غیرقانونی بوده است و ۳۵ درصد مابقی معتقدند کارهای 
وی در قبال همراهی با هانتر بایدن غیراخلاقی بوده 
است. نتایج حاصل از این نظر سنجی از آنجایی اهمیت 
دارد که جمهوری خواهان در تلاش برای استیضاح بایدن 
بوده و تحقیقات گسترده ای را در مورد نحوه عملکرد وی 
در ماجرای معاملات تجاری هانتر بایدن آغاز کرده اند. 
اگرچه حتی نیمی از پاسخ دهندگان به این نظرسنجی 
اعلام کرده اند که اقدام جمهوری خواهان جهت استیضاح 
رئیس جمهور را به هیچ عنوان تایید نمی کنند. تنها یک 
سوم، حدود ۳۳ درصد هم گفته اند که تحقیقات مربوط 
به استیضاح بایدن را تایید و از آن حمایت می کنند و ۳۹ 
درصد دیگر به شدت با این موضوع مخالف کرده اند. در 
این میان ۲۶ درصد دیگر شرکت کنندگان نیز مخالفت 
و یا موافقت خود با استیضاح رئیس جمهور آمریکا را اعلام 
نکرد ه اند. طبق نتایج این نظرسنجی، درصد موافقت با 
استیضاح رئیس جمهور در بین دموکرات ها بسیار متفاوت 
از جمهوری خواهان است، به این ترتیب که تنها ۷ درصد 
از دموکرات ها موافق استیضاح رئیس جمهور بوده اند و ۷۳ 
درصد دیگر مخالف این اقدام و انجام تحقیقات مربوط به آن 
هستند. در جریان این نظرسنجی، در مورد این موضوع که 
مردم آمریکا کدام حزب را برای ریشه کن کردن فساد دولتی 
مناسب تر می بینند نیز از شرکت کنندگان سوال پرسیده 
شده است. نتایج به دست آمده از این قرار بوده است: ۱۹ 
درصد از مردم آمریکا ترجیحشان برای ریشه کن کردن 
فساد دولتی، حزب جمهوری خواه است، حال آنکه این رقم 
برای دموکرات ها ۲۸ درصد بوده است. علاوه بر این، ۱۴ 
درصد دیگر عنوان کرده اند هر دو حزب برای ریشه کن کردن 
فساد به یک اندازه قابل اعتماد هستند، حال آنکه ۳۸ درصد 
مابقی بر این باورند که به هیچیک از طرفین نباید اعتماد 
کرد. کاخ سفید به درخواست فاکس نیوز برای اظهارنظر در 

مورد این نظرسنجی هیچ پاسخی نداده است.

ولادیمیر پوتین:   

   ضدحمله اوکراین به طور کامل شکست خورده است
کوتــــاه

اوکراین  گفت: ضدحملات  روسیه  رئیس جمهور    
به طور کامل شکست خورده و دشمن در حال آماده سازی 
عملیات های تهاجمی جدید در مناطق مختلف خط مقدم 
است. »ولادیمیر پوتین« در مصاحبه با شبکه »روسیا۱« 
بیان داشت: ضدحملات کی یف علاوه مواضع نیروهای روس 
در شرق و جنوب اوکراین به طور کامل شکست خورده است. 
وی تاکید کرد اوکراین در حال آماده سازی عملیات های 
تهاجمی در مناطق مختلف خط مقدم است و روسیه نیز 
به طور متناسب پاسخ می دهد. رئیس جمهور روسیه افزود: 
نیروهای ما در حال بهبود مواضع خود در اکثر نقاط منطقه 
و مشغول دفاع فعال هستند و پیشرفت های قابل توجهی در 
مناطق خاص داشته اند. به گزارش خبرگزاری »اسپوتنیک«، 
پوتین توضیح داد: درباره ضدحمله که ظاهرا در بن بست 
است، به طور کامل شکست خورده است. می دانیم که دشمن 
در حال آماده سازی عملیات های تهاجمی فعال جدید در 
مناطق خاص خط مقدم است. آن را می بینیم و از آن اطلاع 
داریم و پاسخ می دهیم. وی در ادامه توضیحاتش تصریح 
کرد: نیروهای روسیه در حال حاضر تقریبا در سراسر منطقه 
خصومت ها در حال بهبود وضعیت خود هستند. این اقدامات 
را می توان دفاع فعال با بهبود موقعیت در برخی مناطق 
از جمله کوپیانسک، زاپروژیا و آودیئیفکا توصیف کرد. 

»میخائیل پودولیاک« مشاور ارشد رئیس جمهور اوکراین  
در مصاحبه ای حامیان غربی این کشور را مسؤول شکست 
ضدحملات کی یف علیه نیروهای روسیه خواند. پیش از 
او، »کریل بودانوف« رئیس اطلاعات نظامی اوکراین اذعان 
کرد که ضدحملات این کشور علیه نیروهای روسیه از برنامه 
عقب نیست بلکه به طور کامل از برنامه خارج شده است. 
پودولیاک در پاسخ به اینکه آیا با ارزیابی بودانوف موافق است، 
گفت: ضدحملات اوکراین شش تا نه ماه از برنامه عقب است. 
»واسیلی نبنزیا« نماینده دائم روسیه هم در سازمان ملل 

جمعه در نشست شورای امنیت گفت: ضدحملات چهارماهه 
نیروهای اوکراینی به هیچیک از اهداف خود نرسیده است. 
وی افزود: در این چهارماه ضدحملات تنها منجر به انهدام 
صدها واحد از تجهیزات غربی و ده ها هزار کشته در بین 
نیروهای اوکراینی شده که اکثر آن ها نمی خواستند بجنگند؛ 
خوش شانس ترها تسلیم شدند و زنده ماندند. اوکراین اوایل 
ماه ژوئن ضدحمله خود را که بسیار برای آن تبلیغ شده بود، 
آغاز کرد اما به سرعت با دیوار دفاعی محکم و میادین مین 
روسیه برخورد کرد. بر اساس جدیدترین آمار، اوکراین بیش 
از ۹۰ هزار نیرو، ۵۵۷ تانک و حدود هزار و ۹۰۰ خودروی 
زرهی را در جریان ضدحملات از دست داده است. دولت 
زلنسکی با طرح این ادعا که حمله روس ها علیه کشورش 
به مثابه اقدام علیه کل اروپاست، تاکنون صدها میلیارد دلار 
کمک نظامی از کشورهای غربی جلب کرده است. کمک های 
آمریکا به اوکراین به  تنهایی از رقم صد میلیارد دلار فراتر رفته 
و برخی از پیشرفته ترین تجهیزات ناتو راهی میادین نبرد با 
روسیه شده اند؛ تانک های لئوپارد و سامانه های ضدهوایی 
پاتریوت از این جمله اند. با وجود ارسال تجهیزات گسترده از 
سوی کشورهای غربی برای اوکراین، بسیاری از کارشناسان 
احتمال پیروزی این کشور در نبرد با روس ها را ناچیز ارزیابی 

می کنند.

 قاهره: 
امنیت ملی مصر خط قرمز است

 شورای امنیت ملی مصر نشست فوری به ریاست 
عبدالفتاح السیسی تشکیل داد. به گزارش روسیاالیوم، 
شورای امنیت ملی مصر نشست فوری به ریاست عبدالفتاح 
السیسی رئیس جمهور این کشور تشکیل داد. احمد فهمی 
سخنگوی ریاست جمهوری مصر اعلام کرد که در این 
نشست روند تحولات منطقه به ویژه تحولات غزه مورد 
بررسی قرار گرفت. طبق نتایج این نشست؛ بر تداوم رایزنی 
با شرکای بین المللی و منطقه ای به منظور کاهش تنش و 
توقف هدف قرارگرفتن غیرنظامیان، تشدید رایزنی های 
با سازمان های بین المللی و منطقه ای به منظور ارسال 
مطلوب کمک ها تاکید شد. در نشست شورای امنیت 
ملی مصر بر مخالفت با سیاست کوچاندن تاکید شد. بر 
این اساس مصر آمادگی خود را برای هرگونه تلاشی به 
منظور برقراری آتش بس و از سرگیری روند واقعی سازش 
اعلام کرد. شورای امنیت ملی مصر بیان کرد: امنیت ملی 
مصر خط قرمز است و در زمینه حمایت از آن تعللی به 
عمل نخواهد آمد. شورای امنیت ملی مصر در پایان این 
نشست، دعوت خود را برای میزبانی یک نشست بین المللی 
منطقه ای به منظور رسیدگی به تحولات و آینده موضوع 

فلسطین اعلام کرد.

آغاز رزمایش بزرگ ژاپن و آمریکا
استان های  در  واشنگتن  و  توکیو  بزرگ  رزمایش 
جنوب شرقی ژاپن و جزیره شمالی این کشور آغاز شد. 
شبکه تلویزیونی دولتی ان اچ کی ژاپن گزارش داد که توکیو 
و واشنگتن رزمایش بزرگی را در استان های جنوب شرقی 
کیوشو و اوکیناوا و جزیره شمالی هوکایدو برای تمرین دفاع 
از جزایر دور افتاده آغاز کردند. در این گزارش آمده است: 
این رزمایش مشترک که حدود ۶ هزار و ۴۰۰ نفر از نظامیان 
ژاپنی و آمریکایی در آن شرکت دارند، تا پایان ماه جاری 
)میلادی( ادامه خواهد داشت و در طول این رزمایش، ارتش 
ایالات متحده برای اولین بار در جزیره ژاپنی ایشیگاکی ژاپن 
که در نزدیکی جزیره تایوان قرار گرفته است، مستقر خواهد 
شد. این گزارش می افزاید: در این رزمایش از هواپیمای 
نظامی آمریکایی اُسپری وی۲۲- برای تمرین تخلیه 
سربازان مجروح استفاده خواهد شد. در این گزارش آمده 
است: این رزمایش مشترک در واکنش به افزایش فعالیت 
محلی چین انجام می شود و نیروهای زمینی دفاعی ارتش 
ژاپن و تفنگداران دریایی ایالات متحده در آن مشارکت دارند. 
توشیکازو یامانه فرمانده نیروی زمینی ارتش غرب ژاپن در 
مراسم افتتاحیه این رزمایش که در شهر کوماموتو برگزار شد، 
گفت: اجرای این رزمایش ارتباط مستقیمی با امنیت ژاپن 
و منطقه هند و اقیانوس آرام دارد. مقامات استان اوکیناوا از 
وزارت دفاع ژاپن درخواست کردند که با اتخاذ تدابیر لازم، 
تاثیرات برگزاری این رزمایش را بر زندگی ساکنان این استان 

به حداقل برسانند.

   مازیار لرستانی دومین دور 
اجرای نمایش »در انتظار گودو« را 
در خانه نمایش »دا« روی صحنه 
این  ایسنا،  گزارش  به  می برد. 
کارگردان و بازیگر تئاتر چندی پیش 
به مدت محدودی نمایش »در انتظار 
گودو« را در تالار چهارسو مجموعه 
تئاترشهر روی صحنه برد و حالا 
همین نمایش را برای دومین بار 
در خانه نمایش »دا« اجرا می کند. 
در نمایش »در انتظار گودو« که با 
خوانش، برداشت و کارگردانی مازیار 
لرستانی به روی صحنه می رود، 
افسر اسدی، امیرعباس توفیقی، 
رضا بهرامی، محمد آقامحمدی، 
مصطفی فرهادمهر و مهرزاد عسکری 
ایفای نقش می کنند. نمایشنامه 
»در انتظار گودو« از مشهورترین 
آثار ساموئل بکت، نمایشنامه نویس 
شهیر جهان است که مازیار لرستانی 
برداشت خود را از آن روی صحنه 
می آورد. دیگر عوامل در دور جدید 
این اجرا، عبارتنداز: تهیه کننده: 
دنا ضیایی، مجریان طرح: بهزاد 
جاودان فرد و هاتف کلاته، دستیار 
کارگردان و مدیر اجرایی: سیاوش 
سجادی مقدم، برنامه ریز و دستیار 
کارگردان: ریحانه فلاح، عکس و 
تولید محتوا: شقایق عبدالوند، مدیر 
امور رسانه: امیر پارسائیان مهر. مازیار 
لرستانی، کارگردانی نمایش را در 
دانشکده هنرهای زیبا آموخته و 
سپس در کارشناسی ارشد در رشته 
فیلمنامه نویسی فارغ التحصیل شده 
است. او که سابقه کارگردانی پر و 
پیمانی در کارگردانی تئاتر دارد، 
نمایش هایی همانند »پرده برداری«، 
. را به روی صحنه  . »آنتیگون«و.

برده است.

 علیرضا مختارپور:

 ۴ هزار کتابخانه در کشور فعال است
 رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی جمهوری اسلامی ایران 
با اشاره به توسعه کتابخانه ها گفت: با فعالیت بیش از ۴ هزار 
کتابخانه عمومی، هر روز شاهد تاسیس کتابخانه های جدید 
هستیم. پنجمین نشست مجمع کتابخانه های بزرگ کشور 
)مکتب(، با حضور روسا، معاونان و مدیران کتابخانه های بزرگ 
کشور به میزبانی معاونت فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری در تهران برگزار شد. علیرضا مختارپور 
اظهارداشت: از سال های حدود ۱۳۹۴ و ۱۳۹۵ طرحی در ذهن 
برخی از دوستان شکل گرفت که مجمع کتابخانه های بزرگ 
کشور صرف نظر از وابستگی تشکیلاتی با همفکری و هم افزایی 
تشکیل شود و این آغاز فعالیت مجمع کتابخانه های بزرگ کشور 
)مکتب( بود. علیرضا مختارپور گفت: قرار شد که دو گروه در 
جلسات مکتب شرکت کنند، یک گروه خود کتابخانه های بزرگ 
کشور مثل سازمان اسناد و کتابخانه ملی جمهوری اسلامی ایران، 
کتابخانه، موزه و مرکز اسناد مجلس شورای اسلامی، موسسه 
کتابخانه و موزه ملی ملک، سازمان کتابخانه ها، موزه ها و مرکز 
اسناد آستان قدس رضوی و یک گروه هم نهادهایی که خودشان 
دارای مجموعه کتابخانه هایی هستند که مجموعا کتابخانه های 
بزرگ محسوب می شوند مانند نهاد کتابخانه های عمومی کشور، 
وزارت آموزش و پرورش، سازمان فرهنگی هنری شهرداری، 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوری و بعضی از دانشگاه ها مثل 
دانشگاه تهران به صورت مستقل در مکتب هستند این فعالیت دو 
سال برقرار بود و به دلایلی در دولت قبلی متوقف شد و در دولت 
جدید از اواخر سال ۱۴۰۰ دوباره احیاء شد. مختارپور افزود: در 
دوره قبل کمیته هایی وجود نداشت و مصوبات کلی و توافقاتی 
انجام می شد، غیر از دو مورد خروجی نداشت که یک مورد آن 
برکت داشت به طوری که شبکه کتابخانه های کشور به وجود 
آمد تا کتابی را که مراجعه کننده جست وجو می کند نشان دهد 
در کدام کتابخانه موجود است، البته هنوز برخی از کتابخانه ها 
به آن نپیوسته اند که با پیگیری های لازم امیدواریم همه 
کتابخانه های کشور در این سامانه تجمیع شوند. رئیس سازمان 
اسناد و کتابخانه ملی جمهوری اسلامی ایران بیان کرد: در دوره 
جدید کمیته های تخصصی فعال شد که امیدواریم با مشارکت 
نمایندگان اعضای مکتب به پروژه هایی رسیده است که نیاز به 
مشارکت اعضای مکتب در عملیاتی و اجرایی شدن آن است. 
وی ضمن تشکر از اعضای مکتب و مشارکت نمایندگان آنان در 
کمیته های تخصصی مکتب با اشاره به اینکه یکی از حوزه هایی 
که نظام در آن پیشرفت فوق العاده ای داشته است، مسأله توسعه 
کتابخانه هاست و در اوایل انقلاب کمتر از ۴۰۰ کتابخانه عمومی 
داشتیم و در حال حاضر بیش از ۴ هزار کتابخانه عمومی و هر 
روز شاهد تاسیس کتابخانه های عمومی جدید هستیم و نیز 
کتابخانه های مساجد، کتابخانه های مدارس و غیره تقویت شده 
است و با همکاری مشترک و بانک منابع مشترک می توانیم 

بسیاری از مشکلات موجود کتابخانه ها را حل کنیم.

دبیر جشنواره فیلم کوتاه تهران:

 هیچ فیلمی بابت ممیزی حذف نشد


